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تا پيش از ماجراي اختلاس 3 هزار ميلياردي و 
بازي يك دو تابعيتي به عنلوان نقش اصلي اين 
ماجرا هيچ كلس به خطراتي كله دو تابعيتي ها 
مي توانند به لحاظ امنيتي،  اقتصادي و اجتماعي 
براي جامعه داشلته باشلند، فكر نكلرده بود و 
همين پيش بيني نكردن خطرات دو تابعيتي ها 
موجب شلد هنوز هم پرونده اختلاس 3هزار 
ميلياردي باز بماند و دسلت مسئولان كشور به 
محمودرضا خاوري نرسلد و حتي اينترپل هم 
نتواند دسلت اين مجرم را در دسلت دسلتگاه 
قضايي ايران بگذارد. اما ظاهراً مديران دو تابعيتي 
كشورمان به مدير عامل سابق بانك ملي ايران 
محلدود نمي شلود و آن طور كه دادسلتان كل 
كشلور اعام كلرده برخي از مسلئولان دولت 
يازدهم دو تابعيتي و اغلب با تابعيت انگليسي و 
كانادايي هستند و به رغم آنكه بنا بود اين مديران 
بركنار شلوند اما تاكنلون اين اتفلاق نيفتاده و 
فهرست نام و ادارت بيش از 10 دوتابعيتي از سوي 
دادستاني به وزارت اطاعات ارسال شده است. 
ماجراي اختلاس 3 هزار ميلياردي و فرار خاوري به 
عنوان يكي از متهمان اصلي اين اختلاس به كشور 
كانادا موجب شد زنگ خطر دو تابعيتي ها به صدا در 
بيايد و پاي اين موضوع به مجلس كش��يده شود و 
ماحصل اين اتفاق در س��ال 91 تصويب دو فوريت 
طرح »ممنوعيت ش��غلي دو تابعيتي ها« از سوي 
نمايندگان مجلس بود. بعد از بررسي طرح مذكور در 
صحن علني، كليات اين طرح رأي نياورد و مسكوت 
ماند. زمستان 93 بود كه موضوع »دوتابعيتي ها« 
مجدداً حاشيه ساز شد و 13 نفر از نمايندگان مجلس 
شوراي اس��لامي در جلس��ه علني پنجم بهمن در 
تذكري به حجت الاسلام حسن روحاني، خواستار 
جلوگي��ري از ادامه فعاليت مس��ئولان دو تابعيتي 
شاغل در دولت يازدهم ش��دند. نمايندگان حتي 
نامه اي با اين مضمون به روحاني نوشتند و در نامه 
خود خواس��تار ممانعت از فعاليت دوتابعيتي ها در 
مناصب دولتي شدند. مجيد انصاري، معاون پارلماني 
وقت رئيس جمهور با ارس��ال نامه اي در پاس��خ به 
تذكر نمايندگان نوشت: هيچ كس در نهاد رياست 
جمهوري داراي تابعيت مضاعف نيست. نمايندگان 
هم كه از اين پاسخ قانع نشده بودند طرح »تحقيق 
و تفحص از مسئولان دو تابعيتي دولت« را تدوين 
كردند؛ طرحي كه بررسي آن به مجلس دهم و سال 

پاياني دولت يازدهم كشيده شد. 
   اصرار دادستاني، انكار دولت

11 آبان ماه امسال بود كه وزير اطلاعات در خصوص 
مديران دو تابعيتي اعلام كرد با استعفاي تنها مدير 
دو تابعيتي، اكنون در ميان مس��ئولان كش��ور در 

رده هاي مختلف هيچ مدير دو تابعيتي نداريم. 
علوي موض��وع پيگي��ري مدي��ران دو تابعيتي را 
س��ناريويي براي تضعيف دولت توسط مخالفين 
و مايه تأسف دانس��ت كه ما به ازاي بيروني ندارد. 
اما اظهارات محمد جعفرمنتظري، دادس��تان كل 
كش��ور ادعاي وزير اطلاعات درباره بر كنار ش��دن 
تنها مدير دو تابعيتي را رد كرد و نشان داد ماجراي 
نفوذ دو تابعيتي ه��ا در دولت يازده��م جدي تر از 

اين حرف هاس��ت.   حافظه تاريخي كش��ور نشان 
مي دهد حضور مديران دولتي باعث ايجاد مشكلات 
شده و زمينه جاسوس��ي را فراهم مي كند چراكه 
دو تابعيتي ها مورد نظر س��رويس هاي جاسوس��ي 
هستند و ممكن است خسارت و مشكلات مديريتي 
ايجاد كند. موضوعي كه برخي از نمايندگان مردم 
در خانه ملت ني��ز روي آن تأكيد دارند و همين امر 
منجر به تصويب تحقيق و تفحص از مديران گرين 

كارتي در 25 آبان ماه امسال شد. 
27 بهمن ماه امسال بود كه دادستان كل كشور اعلام 
كرد: خبر داريم برخي از مسئولان دوتابعيتي هستند 
و اين خلاف قانون است. دولت اعلام كرد كه آنها را 
از كار بركنار مي كند اما اين كار را نكرد، دو تابعيتي 
به اين معناست كه در صورت بروز جرم، مي تواند از 
كشور فرار كند. خبر داريم كه غالب دو تابعيتي ها 
انگليسي و كانادايي هستند. بخشي از فساد كشور و 

بانك ها ريشه در خارج دارد. 
دو روز پس از صحبت هاي دادستان، وزير اطلاعات 
در گفت وگو با يكي از رسانه ها در خصوص مديران 
دو تابعيتي گفت: دادستان محترم كل كشور تصريح 
نموده بودند كه برخي از اين مسئولان دوتابعيتي كه 
در رأس امور هستند با دشمن همكاري مي كنند. 
استدعاي اينجانب به عنوان برادر كوچك ايشان اين 
است كه چند نفر از اين »برخي دو تابعيتي ها« را به 
وزارت اطلاعات معرفي نمايند تا به جرم همكاري با 
دشمن، با آنها برخورد نماييم.  وي ادامه داد: تاكنون 

هيچ كس مصداقي از مسئولان دوتابعيتي را ذكر 
نكرده و در اين باره تنها كلي گويي شده است. علوي 
يك بار ديگر ش��ائبه بهره برداري سياسي از مطرح 
كردن كلي مسئله دو تابعيتي ها را طرح كرد. وي پنج 
روز به دادستاني مهلت داد تا پنج تن از اين مديران 
را به وزارت اطلاعات معرفي كند تا طبق قانون عزل 
ش��وند. علوي همچنين تأكيد كرد: مرجع رسمي 

شناخت دوتابعيتي ها وزارت اطلاعات است. 
 بيش از 10 دوتابعيتي 

پ��س از اي��ن ماجرا محس��ني اژه اي، س��خنگوي 
قوه قضائيه 4 اسفند ماه س��ال جاري در خصوص 
سخنراني دادستان كل كشور در جمع دانشجويان 
بس��يجي درباره مديران دو تابعيتي و جوابيه وزير 
اطلاعات، اعلام ك��رد: طبق قان��ون دو تابعيتي ها 
نمي توانند مسئوليت دولتي بپذيرند، قطعاً ما مديران 
دو تابعيتي داش��ته ايم و برخي از آنها از سمت خود 
عزل شده اند و حتي برخي از دوتابعيتي ها بودند كه 
دستگير شدند كه با بيگانه ارتباط داشتند يا اتهامات 
ديگر. اژه اي همچنين عنوان كرد كه دستگاه هاي 
نظارتي اعلام مي كنند كه هنوز مديران دو تابعيتي 
وجود دارد، قطعاً دادستان كل كشور و وزير اطلاعات 
گزارش هاي خ��ود را اعلام مي كنن��د، خود وزارت 
اطلاعات بايد از وجود اين دو تابعيتي ها مطلع باشد.  
وي ادامه داد: اگ��ر وزارت اطلاع��ات از وجود آنها 
مطلع نيس��ت بايد از وزير اطلاعات پرسيد كه چرا 
از اين موضوع اطلاع ندارد، در عين حال دادستان 

كل كش��ور نيز اطلاعات خود را ب��ه وزير اطلاعات 
ارائه مي دهد. 

روز 4 اس��فند و درس��ت در پايان مهل��ت وزارت 
اطلاعات به دادستاني بود كه دادستان كل كشور از 

وجود بيش از 10 مدير دو تابعيتي خبر داد. 
به گفته منتظري، يكي از منابع معتبر، فهرستي از 
اسامي دو تابعيتي را در اختيار دادستاني قرار داده 
اس��ت. وي همچنين در واكنش به صحبت هاي 
وزير اطلاعات مبني بر عدم ارائه فهرست مديران 
دوتابعيتي به وزارت اطلاعات عنوان داشت: وزير 
اطلاعات اعلام ك��رده بودند كه فهرس��تي به ما 
نرسيده اس��ت كه به دنبال آن، فهرس��ت را دوم 
اس��فندماه براي وزارت اطلاع��ات در قالب نامه 
طبقه بندي شده فرس��تاديم و اميدواريم بررسي 
دقيق كنند و اگر مس��تنداتي ه��م مي خواهند 
اعلام كنند تا در اختيارشان بگذاريم كه به صورت 
قانوني با آنها برخورد شود.  دادستان كل كشور با 
اشاره به مستند بودن مدارك و شواهد ارائه شده 
در خصوص مدي��ران دوتابعيتي نيز تصريح كرد: 
مؤسس��ات و مراكزي كه اين افراد در آن ش��اغل 
هستند در آن ليست مش��خص و اعلام شده كه 
در مراكز و مناصب دولتي هس��تند و به  هر حال 
اين وزارت اطلاعات اس��ت كه بايد بررسي كند. 
منتظري با تأكيد بر اينكه اش��تغال دوتابعيتي ها 
طبق قانون در مراكز اجرايي و دولتي ممنوع است، 
گفت: اميدواريم وزارت اطلاع��ات اين موارد را به 
خوبي بررسي كند چون به هرحال دوتابعيتي ها 
معمولاً موضوع را كتمان مي كنند و آن را افش��ا 
نمي كنند و اين دستگاه هاي امنيتي و اطلاعاتي 

هستند كه بايد آن را بررسي كنند. 
  خوابي كه براي مان ديده اند 

در ماده 9۸9 قانون مدني درب��اره دوتابعيتي ها 
آمده اس��ت: »هر تبعه ايراني كه ب��دون رعايت 
مقررات قانوني بعد از تاريخ 12۸0 شمسي تابعيت 
خارجي تحصيل كرده باش��د، تبعيت خارجي او 
كان لم يكن بوده و تبعه ايران ش��ناخته مي شود 
ولي در عين حال كلي��ه اموال غيرمنق��ول او با 
نظارت مدعي العموم محل به فروش رسيده و پس 
از وضع مخارج فروش، قيمت آن به او داده خواهد 
شد و به علاوه از اشتغال به وزارت و معاونت وزارت 
و عضويت مجالس مقننه و انجمن هاي ايالتي و 
ولايتي و بلدي و هرگونه مشاغل دولتي محروم 
خواهد بود.  تبص��ره: هيئت وزي��ران مي توانند 
بنا به مصالحي به پيش��نهاد وزارت امور خارجه 
تابعيت خارجي مشمولين اين ماده را به رسميت 
بشناسند. به اينگونه اشخاص با موافقت وزارت امور 
خارجه اجازه ورود به ايران يا اقامت مي توان داد.  
حساسيت حضور افراد دوتابعيتي در جايگاه هاي 
مديريتي آنقدر جدي اس��ت كه نيازمند بررسي 
جدي باش��د. س��ابقه اختلاس 3 هزار ميلياردي 
نش��ان مي دهد مدي��ران دو تابعيت��ي مي توانند 
بخشي از ش��بكه نفوذ باشند؛  ش��بكه اي كه يك 
روز مي تواند 3 هزار ميليارد از اموال اين مردم را 
چپاول كند و فردا معلوم نيست چه خوابي براي 

ايران مان ديده باشد.
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دولت به انتها رسيد، دوتابعيتي ها همچنان سر كارند

قوه قضائيه 10 مدير ارشد دو تابعيتي را به وزارت اطاعات معرفي كرده است

دو تابعیتی ها در پست هاي ایرانی!

شب عید و شرمندگي نیازمندان

در اين چند هفته پاياني سال بيشتر افراد در حال تكاپو براي استقبال 
از سال نو هستند. بيش��تر افراد با نونوار كردن منزل و خريد اسباب و 
اثاثيه به پيشواز نوروز مي روند تا با تغيير و تحول دل هاي خود را بهاري 
كنند. در اين ميان هستند افرادي كه به صورت روز مزد به انواع و اقسام 
كارهاي فصلي مي پردازند و در نبود شغل ديگر نمي توانند سفره خانواده 
خود را پركنند. اين افراد نه جايي بيمه هس��تند كه در ماه هاي پاياني 
سال پاداش، عيدي يا حقوق ثابت دريافت كنند و نه تحت پوشش مراكز 

حمايتي هستند كه در زير چتر اينگونه مراكز باشند. 
 اين افراد كه بيش��تر از آنان به عنوان كارگران فصلي و ساختماني ياد 
مي شود، اگر كار روزانه انجام دهند حقوق دريافت مي كنند و اگر كاري 
نباشد چون پس انداز يا پش��توانه اي ندارند، همواره در تأمين معاش با 

دست خالي به منزل مي روند. 
با نزديك تر شدن به ايام سال نو عده زيادي از اين افراد كه نتوانسته اند 
در بيمه تأمين اجتماعي قرار بگيرند به ه��ر دري مي زنند تا بتوانند از 

شرمندگي زن و بچه خود در آيند. 
 دولت هم با شل كن و سفت كن بازي در بحث بيمه كردن اين افراد آنان 

را سرگردان و تكليف اين افراد را نا مشخص رها كرده است. 
 سال هاست مس��ائل و مشكلات اين قش��ر زحمتكش كه حاضر به هر 
كاري هس��تند در پيچ و خم وعده هاي دولت ها گم ش��ده اس��ت ودر 
بسياري از آمار ها خبري از آنها نيست و بعضاً از سوي دولت و وزارت رفاه 
اعلام مي شود كه س��بد كالايي قرار است توزيع شود ولي در واقع چيز 
دندان گيري به اين افراد نمي رسد و تنها اسم و خبر »توزيع سبد كالا« 
رسانه اي مي شود.   متأسفانه كمك كميته امداد و برخي از مراكز خيريه 
هم تا آن اندازه نيست كه اين افراد را به صورت كامل زير چتر حمايتي 
خود قرار دهند.   چند دهك پايين جامعه آن هم در روستا ها و نقاط دور 
افتاده فقط اخبار و وعده هاي مس��ئولان را مي شنوند و از منابع كشور 

چيزي نصيبشان نمي شود. 
متأسفانه وعده رئيس جمهور در بحث پسا برجام هم كه قرار بود آنان را 

آنچنان بي نياز از يارانه كند به دروغ سال بيشتر شبيه شده است ! 
 براين اساس به نظر مي رسد دولتمردان به جاي حمايت از محرومان 
بيشتر درصدد افزايش حقوق مديران خود هستند و ساير اقشار نيازمند 
را فراموش كرده اند و وعده هاي خود را در اين چند سال لاك گرفته اند 

تا پاسخگو نباشند! 
در حقيقت زماني مي توان به اس��تقبال نوروز رفت كه اين نوشدن به 
همه اقشار جامعه هم برسد، نه اينكه عده اي براي لقمه نان بخور نميري 
در اين روزهاي پاياني س��ال به هر كاري دس��ت بزنند تا شرمنده نگاه 

فرزندان خود نشوند. 
متأسفانه با آنكه آمارگيري و سرش��ماري نفوس و مسكن هم صورت 
گرفته اس��ت، هنوز از ميزان واقعي نيازمندان آماري استخراج و اعلام 
نشده است. دولت فقط وعده انجام كارها و رس��يدگي به محرومان را 

مي دهد، محروماني كه حتي از آنها خبري در آمارها هم نيست. 

بعد از انتشلار خبر دردناك ضرب و شتم يك 
كودك سه ساله در مهد كودك، رئيس سازمان 
بهزيستي در قالب تعاريف مديريتي به صورت 
غير رسمي از انحال اين سازمان خبر داده است. 
چندي پيش بود كه خبر ضرب و شتم يك پسربچه 
سه ساله در مهدكودك از سوي مربي مهد رسانه اي 
شد، هر چند كه اين اولين بار نبود چنين فاجعه اي 
از سوي به اصطلاح مسئولان نگهداري، مراقبت و 

البته پرورش كودكان رخ داده بود. 
اين بار نيز مثل هميشه بعد از علني شدن عكس و 
فيلم هايي كه ابتدا مورد تكذيب قرار گرفت، شاهد 
ابراز تأس��ف مس��ئولان و جملاتي چون »قطعاً با 
مهدكودك و فرد خاطي برخورد خواهد شد«، بوديم 
اما بعد از گذشت چند روز و در حالي كه نمايندگان 
مل��ت از به كارگيري نيروه��اي غيرمتخصص در 
برخي مهدهاي ك��ودك انتقاد كرده و خواس��تار 
تشديد نظارت بهزيس��تي بر عملكرد اين مراكز 
شده اند،  رئيس اين سازمان گفته است: »نظارت 
در سازمان بهزيس��تي به علت كمبود نيرو در اين 

سازمان »برون سپاري« خواهد شد.«
 وقتي بهزيسلتي خلود را متوللي اصلي 

مهدهاي كودك مي دانست!
وي در حالي تصميم به واگذاري »وظيفه نظارتي« 
سازمان تحت مديريت خود گرفته كه اين مهم از 
جمله شئون حاكميتي بوده كه اصلاً قابل واگذاري 
نيس��ت و از س��وي ديگر »بندپي« خود به دنبال 
طناب كش��ي ميان آموزش و پرورش براي تعيين 
متولي اصل��ي مهدهاي كودك و اع��لام آمادگي 
اين وزارتخانه در زمينه مديريت مهدها گفته بود: 
»متولي اصلي مهدهاي كودك در سراسر كشور 
سازمان بهزيستي است و ساير نهادها نمي توانند در 

اين رابطه ورود داشته باشند.«

اين جمل��ه وقت��ي مطرح ش��د ك��ه ب��ه دنبال 
كشمكش هاي سازماني ميان بهزيستي و وزارت 
آموزش و پرورش، كار اجراي��ي مهدهاي كودك 
به حاش��يه رفت و انتقادها در اين زمينه افزايش 
يافت تا جايي كه بي توجهي به رخنه هاي فرهنگي 
و ترويج فرهنگ غربي در مهدها حتي مورد انتقاد 
رهبر معظم انقلاب نيز قرار گرفت و در اين رابطه 

هشدارهاي جدي دادند. 
سرانجام نيز موضوع بدين جا رسيد كه در نتيجه  
تلاش سه دستگاه سازمان بهزيستي، وزارت آموزش 
و پ��رورش و معاونت حقوقي رياس��ت جمهوري، 
مرجع صدور مجوز و نظارت بر مهد هايي كه به كار 
نگهداري كودكان زير چهار سال تمام مشغولند، 

بهزيستي شد. 
به دنبال اين بود كه همچنان كارشناسان عقيده 
داشتند، حجم وسيع و متنوع فعاليت هاي بهزيستي 

از قبيل پش��تيباني از اقشار آسيب پذير اجتماعي 
مانند كودكان خياباني، زنان پناهجو و معتادان و 
ارائه خدمات به معلولان و برخي بيماران موجب 
شده سازمان مذكور بر مسئوليت هاي توانبخشي و 
حمايتي تمركز كند و نقش فعاليت هاي آموزشي 
و تربيتي براي اين سازمان در رده هاي دوم و سوم 

قرار گيرد. 
 ضعف نظارتي، از رخنه فرهنگي تا امنيت 

و نگهداري!
سنديت اين نقدها وقتي است كه رخنه فرهنگي 
و ترويج رسومات غربي در مهدهاي كودك  تمامي 
نداشت و بعد از ترويج الگوهاي غربي همانند باربي، 
بتمن، اسپايدرمن، سيندرلا، جومونگ يا آموزش 
رقص و مدلينگ، ترانه و موس��يقي، آرايشگري، 
برنامه هاي آموزش��ي آش��نايي با حيواناتي مثل 
سگ و گربه و برگزاري استخر مختلط در مهدهاي 

كودك كه همگي نش��ئت گرفت��ه از نبود نظارت 
صحيح و منطقي بر عملكرد اجرايي بود، خبر برپايي 
جشن هاي كش��ورهاي اروپايي و امريكايي به نام 

هالووين )Halloween(  هم به گوش رسيد. 
در حالي كه همگان منتظر بودند برنامه هاي جاري 
بهزيستي براي رخت بر بس��تن فرهنگ غربي از 
مهدهاي كودك را بشنوند، گويا خبر دردناك ضرب 
و شتم يك كودك سه س��اله در مهد كودك خود 
بهانه اي شد تا انوشيروان محسني بندپي، رئيس 
سازمان بهزيستي كشور از طرح تحولي خود براي 
اين سازمان، مبني بر واگذاري وظيفه نظارتي به 

بهانه كمبود نيروي متخصص پرده برداري كند. 
وي ب��ه صراح��ت ني��ز گفته اس��ت: »ط��ي اين 
برون سپاري ها افراد دانش��گاهي، متعهد و تأييد 
شده مسئوليت نظارت را بر عهده خواهند گرفت 
و به اين ترتيب ش��اهد افزايش كيفيت نظارت ها 

خواهيم بود.«
حال مشخص نيست رئيس سازمان بهزيستي در 
ش��رايطي كه بيش از قبل متهم به ضعف نظارت 
شده است، اين وظيفه را از شانه خود پايين گذاشته 
و به دنبال قيم جديد براي وظايف خود مي گردد 
يا اينكه طناب كشي هاي سازماني منتج به نتيجه 
دلخواه اين سازمان نشده است و بر همين اساس با 
نگاه صفر و صدي، وظايف سازماني خود را غير علني 

واگذار مي كند؟!
س��ؤال ديگر اين اس��ت كه چرا وقتي صحبت از 
اصل اختيارات براي فعاليت مهدهاي كودك بود، 
سازمان بهزيستي سينه سپر كرد و خود را متولي 
اصلي دانست اما اكنون كه غفلت اين سازمان در 
انجام وظاي��ف نظارتي زير ذره بين رفته، ش��ئون 
حاكميتي بهزيس��تي در معرض حراج گذاش��ته 

شده است؟!

 معاون گردشگري كشور گفت: متأسفانه از برخي مرزهاي زميني، 
همچون گوربولاغ )بازرگان(، اخبار خوبي از نحوه برخورد و تعامل با 

اتباع ايراني به گوش نمي رسد. 
  رئيس اداره سرمايه انساني سرباز ستاد كل نيروهاي مسلح تأكيد 
كرد: به تصور اينكه س��ربازي از پيش از انقلاب در كشور قانوني شده 
نمي توان گفت اين موضوع فاقد ارزش و به درد نخور است. اين گفتار 

يك نوع فريب افكار عمومي است. 
 فوق تخصص بيماري هاي گوارش با اشاره به افزايش آمار ابتلا به 
كبد چرب در كودكان و نوجوانان اعلام كرد: كاهش تحرك و بازي هاي 

كامپيوتري عمده دليل اين مشكل است. 
 عضو هيئت رئيسه شوراي شهر تهران بيان داشت: امكان احداث 
پل روگذر يا زيرگذر سواره رو در تقاطع شيخ مهدي و رباط كريم در 

دست بررسي است. 
  معاون شهردار تهران افزود: از سال ۸5 به بعد با ساماندهي سيستم 
شهرسازي درخواست صدور پروانه ساخت براي ساختمان هاي بالاي 

12 طبقه تنها در گذرهاي بالاي 1۸متر بررسي شده است. 
  از ابتداي س��ال جاري 13 هزار و 421 نفر معت��اد متجاهر مرد از 
مناطق آلوده شهر از سوي نيروي انتظامي جمع آوري و به مراكز ترك 

اعتياد مجاز تحويل داده شدند. 
  رئيس مركز تشخيص و پيشگيري از جرائم سايبري پليس فتا ناجا 
با بيان اينكه شهروندان مراقب باشند در حراج هاي اينترنتي نوروزي 
در دام كلاهب��رداران نيفتند، توصيه هايي را جه��ت بالابردن امنيت 

خريدهاي اينترنتي بيان كرد. 
  رئيس كميسيون بهداش��ت و درمان مجلس بيان كرد: متأسفانه 
مش��كل فعلي در پرداخت نش��دن چندين ماهه كارانه پزش��كان و 
پرس��تاران به علت نبود تناس��ب بين امكانات، بودجه كشور و تعهد 
مخارج كمر شكن درمان از سوي دس��ت اندركاران، تحميل تعهد به 
خزانه محدود و همچنين رعايت نكردن قان��ون برنامه پنجم و نبود 

همكاري بين برخي مقامات ذي ربط است. 
 معاون نظارت دادستان كل كشور بر ضرورت حسن اخلاق و پرهيز 
از كبر در خدمت ب��ه مردم و تكريم ارباب رجوع در دس��تگاه قضايي 
تأكيد كرد و آن را از مهم ترين و اولويت دارترين امور حاكم بر دستگاه 

قضايي دانست. 
  معاون فني و نظارت سازمان نوس��ازي مدارس كشور از برگزاري 
هفتمين همايش ملي مدرسه ايراني � معماري ايراني در 14 اسفند ماه 

در سالن همايش علامه اميني دانشگاه تهران خبر داد. 
  پيكر »اش��رف قندهاري« )بهادرزاده(، از بنيانگذاران آسايشگاه 
خيريه كهريزك، مؤس��س گروه بانوان نيكوكار و خانه مادر و كودك 

روز گذشته تشييع و به خاك سپرده شد. 
 رئيس سازمان نوسازي مدارس كشور با بيان اينكه تنها 30 درصد 
از بودجه سال 95 تخصيص يافته اس��ت، افزود: از تعداد 31۶ هزار و 
729 كلاس درس 135 هزار مورد نياز به استانداردسازي گرمايشي 

دارد. 
 مدير كنفرانس مل��ي اينترنت اش��يا گفت: نقش��ه راه »اينترنت 
اشيا« نيازمند مصوبه هيئت دولت اس��ت؛ »بررسي نقشه راه توسعه 
اكوسيستم اينترنت اشيا در ايران« مورد توافق نمايندگان نهادهاي 

مرتبط قرار گرفت. 

دبير كارگروه مد و لباس كشور اعام كرد
ایران به دنبال تصویب برند لباس حلال

 در سازمان همكاري هاي اسلامي
دبيلر كارگلروه ملد و لبلاس كشلور بلا بيلان اينكله 5هلزار و 
اثلر بله دبيرخانله جشلنواره ملد و لبلاس ارسلال   200
شلده اسلت اعلام كلرد ايلران بله دنبلال تصويلب برنلد 
لبلاس حلال در سلازمان همكاري هلاي اسلامي اسلت. 
حميد قبادي در آيين افتتاحيه بين المللي ششمين جشنواره مد و لباس 
فجر گفت: در طول سه يا چهار سال گذشته به بحث مد و لباس در كشور 
توجه ويژه اي شده است.  دبير كارگروه مد و لباس كشور اظهار داشت: 
ايران سرش��ار از طراحي، فكر و توان فرهنگي در عرصه لباس اس��ت، 
اين موضوع به توج��ه ايرانيان به لباس در طول ادوار و تاريخ گذش��ته 
بازمي گردد، ضمن اينكه در طول س��اليان اخير هم عنايت ويژه اي به 
هنر طراحي لباس شده است.  وي تصريح كرد: بيش از 5هزار و 200 اثر 
به دبيرخانه جشنواره مد و لباس فجر راه پيدا كردند كه آمار كم نظيري 
است.  قبادي خاطرنشان كرد: هنرمندان و طراحان لباس ايراني عناصر 
فكري، اجتماعي و طراحي را با هم درآميخته و با دانش خود هنري را 

طراحي كرده اند كه در ايران و جهان كم نظير است. 
وي با اشاره به توجه ويژه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي به مد و لباس 
گفت: هم اكنون توجه ويژه اي به مد و لباس و طراحي آن در كشور وجود 
دارد، به طوري كه هم اكنون 70 مركز علمي و دانشگاهي در اين زمينه 
با يكديگر مشاركت دارند و هر ساله طراحان متعددي را به جامعه،  هنر 

و صنعت لباس ايران تقديم كرده اند. 
دبير كارگروه مد و لباس كشور افزود: قبل از اين تنها بهره بردار صنعتي 
از لباس بوديم اما وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي تلاش كرده براساس 
قانون موجود همه فع��الان اين عرصه را در كن��ار يكديگر قرار دهد تا 
موضوعات مختلف مد و لباس در كنار هم باشند.  وي تصريح كرد: در 
سال اقتصاد مقاومتي توجه ويژه اي به پارچه ايراني و خلاقيت هاي آن 
شده و اين موضوع در دستور كار قرار گرفته است، ضمن اينكه كيف و 
كفش و زيورآلات هم كه بخش قابل توجهي از زندگي فعلي انس��ان ها 
را تش��كيل مي دهد مورد توجه قرار گرفته اس��ت.  قبادي خاطرنشان 
كرد: براي حضور ج��دي در عرصه جهاني به ويژه در بين مس��لمانان 
فعال و جوياي لباس حلال اقدامات خوب و بسيار مهمي صورت گرفته 
است ضمن اينكه مي دانيم كه استفاده از واژه جنس و كالاي حلال در 
تمام دنيا در حال تسري اس��ت.  دبير كارگروه مد و لباس كشور گفت: 
مس��لمانان جهان ترجيح مي دهند از جنس و كالاهاي حلال استفاده 
كنند. ضمن اينكه برندهاي معروف دنيا هم توجه ويژه اي جهت استفاده 
مطلوب از اين بازار داشته اند.  وي افزود: سند و پيش نويس اوليه لباس 
حلال ابتدايي اس��ت كه تاكنون نهايي نشده است، ضمن اينكه مباني 
تنظيم اين سند هم براساس مباني فقهي ش��يعي بوده است و در اين 
زمينه تلاش شده تا در آن از نگاه اصولي و مشترك فقه استفاده شود. 

قبادي اظهار داشت: به دنبال آن هستيم كه لباس حلال را در سازمان 
همكاري هاي اسلامي مطرح كنيم و مي كوش��يم بعد از تصوير سند 
غذاي حلال كه توسط كشور مالزي صورت گرفت، برند لباس حلال 
ايران را به نام كشورمان به ثبت رسانده و در جهان به ويژه كشورهاي 

اسلامي جا بيندازيم. 
دبير كارگ��روه مد و لباس كش��ور در پايان گفت: ت��لاش مي كنيم با 
همكاري وزارت خارجه، جمهوري اسلامي ايران را باني لباس حلال 

در ايران معرفي كنيم. 

زهرا چيذري
  گزارش یک

بيژن يانچشمه

 هيچ مورد انساني آنفلوآنزاي مرغي مشاهده نشده است 
مصرف مرغ و تخم مرغ هاي محلي ممنوع شد 
رئيلس اداره مراقبلت از بيماري هلاي واگيلر وزارت بهداشلت، 
درملان و آملوزش پزشلكي هشلدار داد: آنفلوآنلزاي پرندگان 
در بيش از 15 اسلتان كشلور وجود دارد و مردم تلا اطاع ثانوي 
از مصرف هلر گونه پرنلده و تخم ملرغ محلي خلودداري كنند. 
وي به ايرنا افزود: ريزش پرندگان در بسياري از مناطق كشور حتي در 
مناطق شهري و به خصوص در نزديكي تالاب ها وجود دارد و به همين 
علت سازمان دامپزشكي تاكنون س��ه بيانيه مهم صادر كرده و نسبت 
به آلوده بودن اين مناطق و پرهيز مردم از دست زدن به هر نوع پرنده 
هش��دار داده اس��ت.  رئيس اداره مراقبت از بيماري هاي واگير وزارت 
بهداشت گفت: در تمام مناطقي كه ريزش پرندگان مهاجر ديده شده، 
ابتلاي پرندگان به آنفلوآنزا تأييد شده است  سروش گفت: به طور جد 
از مردم مي خواهيم كه از دست زدن و تماس با پرندگان مرده يا حتي 
پرندگان مهاجر زنده خ��ودداري كنند.   وي اف��زود: در مورد مصرف 
مرغ و تخم مرغ، توصيه وزارت بهداش��ت اين اس��ت كه فقط از مرغ و 
تخم مرغ هايي كه مهر و تأييديه س��ازمان دامپزشكي يا وزارت جهاد 
كشاورزي را دارند، استفاده شود، مصرف اين اقلام مجاز است اما از مردم 
مي خواهيم تا اطلاع ثانوي از مصرف پرندگان سنتي، به خصوص خريد 
در مراكز زنده فروشي خودداري كنند.  سروش تأكيد كرد: مرغ، تخم 
مرغ و هر گونه پرنده سنتي تا اطلاع ثانوي از نظر وزارت بهداشت مورد 
تأييد نيست.  رئيس اداره مراقبت از بيماري هاي واگير وزارت بهداشت 
اضافه كرد: تاكنون حتي يك مورد انساني مبتلا به آنفلوآنزاي پرندگان 
يا شبه آنفلوآنزاي پرندگان در كشور نداشته ايم اما اقدامات پيشگيرانه 
مانند واكسيناسيون، توزيع دارو و نمونه گيري بين افراد در معرض خطر 
ادامه دارد.  گفتني است خبر ممنوعيت استفاده از فرآورده هاي طيوري 
محلي در حالي بيان مي شود كه بخشي از اقتصاد خانوار روستاييان به 
فروش و تبادل اين پرندگان بستگي دارد و لازم است وزارت بهداشت و 
دامپزشكي در اقدامات پيشگيرانه و كنترال اين بيماري به نوعي عمل 

كنند تا روستاييان با مشكلات بيشتري روبه رو نشوند. 
---------------------------------------------------

قاليباف در مراسم بهره برداري از 110 پروژه شهري خبر داد

 افتتاح خط 7 مترو و فرودگاه امام 
در ابتداي سال جدید 

صبلح روز گذشلته بلا حضلور محمدباقلر قاليبلاف، شلهردار 
تهلران 110 پلروژه عمراني، ترافيكلي، خدمات شلهري و محيط 
زيسلت، فرهنگلي و اجتماعي منطقله 2 به بهره برداري رسليد. 
قاليباف در ادامه سخنان خود در آيين بهره برداري از 110 پروژه عمراني 
ترافيكي، خدمات شهري و محيط زيست، فرهنگي و اجتماعي منطقه 
2 به فعاليت هاي انجام ش��ده در خصوص خط ۶ مترو تهران پرداخت 
و گفت: خط ۶ مترو تهران از جنوب ش��رق تهران و از محلات بسيج و 
دولت آباد شروع شده و با طول 31 كيلومتر به سمت خيابان 17شهريور، 
ميدان شهدا، ميدان امام حس��ين و در ادامه به سمت ميدان سپاه و از 
آنجا به 7 تير، ميدان وليعصر و در ادامه بلوار كشاورز به سمت پل گيشا، 

شهرك ژاندارمري، ستاري و دانشگاه آزاد و سولقان مي رود. 
وي با اشاره به اينكه برخي از ايستگاه هاي خط 7 تا قبل از سال جديد 
افتتاح خواهد شد، گفت: خط 7 مترو تهران تا ارديبهشت ماه سال آينده 
به صورت كامل افتتاح خواهد شد.  قاليباف گفت: با در نظر گرفتن اين 
خطوط مترو در  3/5 سال گذشته 100 كيلومتر مترو وارد مدار مترو 

خواهد شد و اين خطوط مترو از كارهاي ماندگار ما خواهد بود. 
ش��هردار تهران در خصوص ارائه خدمات مترو در منطقه 2 تهران نيز 
گفت: در حال حاضر پنج ايس��تگاه در منطق��ه 2 در حال بهره برداري 
هستند كه با بهره برداري از ايستگاه هاي خطوط ۶ و 7 مترو جمعا 15 

ايستگاه به ارائه خدمات به مردم منطقه 2 خواهند پرداخت. 

گم شدن تربيت كودكان ميان دعواهاي نهادهاي دولتي
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